
 کمک رسانی همه دستگاه ها 
به ناوگان حمل زائران اربعين

 وزیرراه و شهرسازی: پیش بینی ها از تعداد مسافران اربعین از 5میلیون نیز عبور کرده است. ناوگان عمومی کم آوردیم 
با دستور معاون اول مقرر شد از دستگاه های دیگر کمک ناوگانی بگیریم
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در دوراني که برخ�ي رس�انه هاي معاند مدعي 
مي ش�وند مردم دین گریز یا دین زده ش�ده اند، 
تعداد زائ�ران حضرت سید الش�هدا)ع( در ایام 
اربعی�ن آنقدر افزایش یافته اس�ت ک�ه ناوگان 
عمومي ب�راي ارائه خدم�ات به این تع�داد زائر 
دچار کمبود ش�ده اس�ت، به ش�كلي ک�ه وزیر 
راه و شهرس�ازي ب�ا اش�اره ب�ه اینك�ه تع�داد 
زائ�ران در ای�ام اربعین ب�ه بی�ش از 5میلیون 
نفر خواه�د رس�ید، از کمبود ن�اوگان عمومي 
ب�راي ارائه خدمات شایس�ته ب�ه زوار خبر داد. 
با گذشت ساليان س��ال از شهادت س��يد و سالار 
شهيدان حضرت اباعبدالله الحسين)ع( و در دوراني 
كه برخي رس��انه هاي معاند مدعي مي شوند مردم 
ايران دين گريز يا دين زده شده اند تنها از جاي جاي 
ايران اس��امي ميليون ها عاشق رهس��پار جاده ها 
شده اند تا در ايام اربعين سيد الشهدا)ع( خود را به 
حرم ايشان در كربا برس��انند و اينجاست حديث 
حضرت رسول)ص( به خاطر مي آيد كه فرمودند: انَِّ 
لقَِتْلِ الحُْسَينِ)ع( حَرارَةً فى قُلُوبِ المُْؤ منينَ لا تبَْرُدُ 
ابَدَا، براى شهادت حس��ين)ع(، حرارت و گرمايى 
در دل هاى مؤمنان است كه هرگز سرد و خاموش 

نمي شود. )جامع احاديث الشيعه، ج12، ص556( 
از آنجا كه زيارت امام حس��ين)ع( در ايام اربعين 
توس��ط ذوات مقدسه توصيه شده اس��ت، از اين 
رو بسياري از عاشقان از سراس��ر دنيا در اين ايام 
به زيارت ايشان مي ش��تابند، در همين راستا نيز 
عاشقان حسيني از سراس��ر ايران اسامي به اين 
سفر رهسپارند و شرايط از منظر تعداد مسافران 
اين س��فر معنوي و زيارتي به ش��كلي اس��ت كه 
وزارت راه و شهرس��ازي در آخري��ن ارزيابي خود 
اعام داشته است تعداد زائران از 5ميليون نفر هم 
عبور مي كند. اگر چه به گفته وزير راه و شهرسازي 
ناوگان عمومي ب��راي ارائه خدمات به مس��افران 
با كمبود مواجه اس��ت اما به دس��تور معاون اول 
رئيس جمهور مقرر ش��د ناوگان دستگاه ها براي 

جابه جايي زوار به مرزها اعزام شود. 
»رستم قاسمي« سه شنبه ش��ب در گفت  وگويي 
درباره جابه جايي زوار اربعين افزود: شرايط امسال 
متفاوت است، تعداد زئران افزايش يافته و به بيش 

از 5ميليون نفر رسيده است. 
وزير راه و شهرس��ازي گفت: از پايانه هاي ميرجاوه 
تا پايانه ه��اي غربي تجهيز و تاكن��ون براي اصاح 

جاده ها بيش از 12۰هزارميليارد تومان هزينه شده 
است. قاسمي مى گويد: وضعيت ناوگان حمل و نقل 
مناسب نيست، 1۴هزار ناوگان اتوبوس نياز داريم، 
فقط ۹هزار ناوگان در اختيار داريم و تا روز دوشنبه 
با دستگاه هاي مختلفي براي تأمين ناوگان با كمك 
آقاي مخبر رايزني كرده اي��م، چون كمبود ناوگان 
عمومي داريم، مردم با وس��ايل خود س��فر كنند. 
وزير راه درباره بازار س��ياه اتوب��وس گفت: در همه 
پايانه ها ايست بازرسي گذاش��ته ايم. قيمت بليت 
اتوبوس امروز)دي��روز( افزايش يافت. براي جبران 
يكسر خالي قيمت را افزايش داديم. همچنين همه 
آزادراه هاي كش��ور نبايد اي��ن 15روز از اتوبوس و 

سواري عوارض دريافت كنند. 
قاسمي خاطرنشان كرد: واقعيت اين است اتوبوس 
كم داريم، حت��ي تاش كرديم ۴ه��زار اتوبوس از 
كشورهاي همس��ايه اجاره كنيم اما موفق نشديم. 
قرار است با دستور آقاي مخبر اتوبوس دستگاه ها 
در اختيار قرار بگيرد. وزير راه افزود: در حوزه ريلي 
امسال 1۰۰درصد افزايش ظرفيت داريم. مي توانيم 
با خطوط ريلي از شهرهاي مختلف  ۳۰۰هزار نفر را 
به عراق برسانيم . ديروز قطار زاهدان براي اولين بار 

افتتاح شد و زائران را به خرمشهر رساند. 
وي گفت: حمل ونقل ريلي نياز به برنامه جدي دارد، 
كمتر از 1۰درصد سهم ناوگان ريلي است. سرعت 
ناوگان نيز پايين و سن ناوگان بالاست. در دستور 
كار داريم تحول در حوزه حمل و نقل كشور رخ دهد. 
وزير راه افزود: بخشي از اختاف نظر درباره مسير 
ريلي شلمچه- بصره حل شد اما به دليل مشكات 
در دولت عراق فعاً متوقف ش��ده است. قاسمي با 
اشاره به نشست اخير در عشق آباد گفت: همه وزرا 
در اين نشست تقاضاي ماقات با ايران را داشتند. 
تفاهمنامه شش جانبه با هدف تس��هيل توزيع بار 
امضا ش��ده و 2۰۰ميليون تن بار در حوزه منطقه 
وجود دارد ك��ه فقط جذب جابه جاي��ي نصف اين 
رقم، درآمد بسيار مناسبي را براي ترانزيت خواهد 
داشت. وي با اش��اره به برنامه مش��ترك ترانزيتي 
ايران و روس��يه افزود: تقاضاي روس��يه ترانزيت تا 
5۰ميليون تن است، اما نياز داريم تحول جدي در 
مسير جاده اي داشته باشيم تا بتوانيم از اين فرصت 

استفاده كنيم. 
وزير راه گفت: طي چهار سال كريدورها را خواهيم 
س��اخت و حجم بار ترانزيتي منطق��ه را خواهيم 
گرفت، قطارهاي روسي مرتب از سمت ايران عبور 
مي كنند و چين هم به مجموعه اضافه خواهد شد. 
عمليات اجرايي س��اخت كريدورهاي ناتمام تا دو 
ماه آينده آغاز خواهد ش��د. چهار مسير آزادراهي 
و تكميل كريدور ريلي رش��ت - آستارا نيز بخشي 
از اين برنامه اس��ت. اين مصوب��ه در اختيار وزارت 
راه وشهرسازي است و در مجموعه حمل و نقل كشور 

اين اتفاق خواهد افتاد. 
به گفته قاس��مي، در بخش هوايي ب��ا تعيين نرخ 
بليت 6ميليوني ته��ران - نجف پروازها را مديريت 
مي كنيم. وزي��ر راه درباره تخل��ف در فروش بليت 
چارتري اربعين گفت: ايرلاين ه��اي چارتركننده 
اجازه پ��رواز ندارن��د. تاكنون 15۰پ��رواز به نجف 
داش��ته ايم. تخلفات محدود بوده كه برخورد شده 
اس��ت. امس��ال آژانس ها اجازه فروش ندارند. اگر 
زائران بليت را گران خريدند، گزارش دهند، وزارت 

راه مابه التفاوت را پرداخت مي كند. 
قاس��مي گفت: تعداد پروازها نيز محدود اس��ت، 
در حال رايزني ب��راي افزايش پروازها هس��تيم. 
فرودگاه نجف اجازه تعداد مش��خصي پرواز را به 

ايران مي دهد، زيرا ظرفيت مشخصي دارد. 
وزير راه افزود: درخواس��ت ما هزار پرواز است اما 
هنوز از عراق مجوز نگرفته ايم. امروز)ديروز( بيش 
از 5۰۰ه��زار نفر ثبت نام و تقاضاي س��فر هوايي 
داش��تيم اما طرفيت هوايي ما در دو هفته بسيار 

كمتر از اين رقم است.

 هادي غلامحسيني 
  گزارش  یک

تأثیر قرعه کشي خودرو بر بازار
۳۰ درصد خودروها سهم مردم عادي شد

اگرچ�ه وزارت صم�ت ب�ا ایج�اد س�امانه یكپارچ�ه ب�ه دنب�ال 
بهب�ود عرض�ه خ�ودرو ب�ود ام�ا در نیم�ه نخس�ت س�ال ن�ه 
تنه�ا قیمت ه�ا در ب�ازار تغیی�ر محسوس�ي نك�رد بلك�ه 
می�زان عرض�ه در قرعه کش�ي ها نی�ز در ح�ال ری�زش اس�ت. 
به گزارش مهر، ارديبهش��ت ماه س��ال جاري بود كه سامانه يكپارچه 
تخصيص خودرو با ه��دف تجميع برنامه هاي ف��روش و جلوگيري از 
عرضه قطره چكاني خودروها، آغاز به كار كرد. مسئولان وزارت صمت 
اميد داشتند با تجميع فرايند قرعه كشي در يك سامانه هم شفافيت 
فروش افزايش يابد و هم به تدريج بساط قرعه كشي برچيده شود، البته 
آنطور كه منوچهر منطقي، معاون وزير صم��ت گفته تاكنون بيش از 
۷۰ درصد خودروهايي كه پيش از اين مش��مول قرعه كش��ي بودند از 
فرايند قرعه كشي خارج شده اند و در قالب طرح هاي خارج از قرعه كشي، 

به فروش مي رسند. 
   ریزش عرضه در سامانه یكپارچه

بر اين اساس، در دور نخست قرعه كشي با توجه به اينكه همه خودروها 
مشمول قرعه كشي شده بودند، نزديك 1۷۷ هزار دستگاه خودرو عرضه 
شد كه در اين دور بيش از ۴ ميليون و 15۷ هزار نفر براي خريد خودرو 
ثبت نام كردند. در اين دور با توجه به مي��زان عرضه خودروها و ميزان 

تقاضاي ثبت شده، شانس برنده شدن كمتر از 5 درصد بود. 
در دور دوم نيز با توجه به خروج پنج خودرو از فرايند قرعه كشي، تعداد 
خودروهاي عرضه شده به يكباره كاهش چشمگيري يافت و به حدود 
۷۷ هزار دستگاه رسيد، با اين حال تعداد ثبت نام كنندگان نسبت به دور 
اول نزديك 2 ميليون نفر بيشتر شد، به گونه اي كه در اين دور بيش از 

6 ميليون و 5۷ هزار نفر متقاضي خريد خودرو از سامانه شدند. 
به اين ترتيب، با توجه به ميزان عرضه و تقاضاي ثبت شده، شانس برنده 

شدن به 1/۳درصد رسيد. 
همچنين در دور سوم كه از ديروز آغاز شده، دوباره همچون دور قبلي 
تعداد خودروهاي عرضه شده كاهش يافت و به 6۰ هزار دستگاه رسيد، 
يعني ميزان عرضه در اين دور نسبت به دور اول 66 درصد كاهش يافته 
است، البته آنطور كه مسئولان وزارت صمت اعام كرده اند 11 خودرو 
از فرايند قرعه كشي خارج ش��ده اند و شايد دليل كاهش عرضه همين 

موضوع باشد. 
حال اگر در اين دور هم مانند دور قبلي ح��دود 6 ميليون نفر ثبت نام 
كنند، يعني شانس برنده ش��دن به يك درصد مي رس��د، بنابراين در 
مجموع س��ه دور قرعه كش��ي كه از ارديبهش��ت ماه آغاز شد، حدود 
۳1۴ هزار دس��تگاه خودرو عرضه شده اس��ت، اين در حالي است كه 
صمتي ها وعده عرضه 2۰۰ تا ۳۰۰ هزار خودرو در هر دور از قرعه كشي 

را داده بودند. 
  در دور سوم ۳۰ درصد خودروها سهم مردم عادي شده است

موضوع ديگ��ر در مورد قرعه كش��ي آنك��ه در اين دور مقرر ش��ده 
5۰ درصد از خودروهاي عرضه ش��ده سهميه طرح جواني جمعيت 
)ثبت نام مادران( و 2۰ درصد ديگر نيز سهميه دارندگان خودروهاي 
فرسوده باشد، يعني در مجموع ۳۰ درصد از خودروهاي عرضه شده 
براي متقاضياني است كه در اين دو دس��ته بندي قرار نمي گيرند، 
بنابراين در دور سوم قرعه كشي خودرو تنها 1۸ هزار دستگاه خودرو 
نصيب افرادي مي شود كه دو ش��رط جواني جمعيت و خودروهاي 
فرس��وده را ندارند و اينكه اين 1۸ هزار دستگاه چه كمكي به بهبود 

وضعيت بازار خودرو مي كند، جاي تأمل دارد.

مشق گراني بازار لوازم التحرير
رئیس اتحادی�ه فروش�ندگان لوازم التحریر با اع�ام اینكه 
ش�اهد افزایش قیم�ت ۱۰ تا ۳۰ درص�دي این کالا هس�تیم، 
اف�زود: عم�ده لوازم التحری�ر ب�ازار تولی�د داخ�ل اس�ت. 
به گزارش تس��نيم، با آغاز س��ال جديد تحصيلي بازار خريد و 
فروش لوازم التحرير بعد از دو سال تعطيلي رونق پيدا كرده است 
و همه به نوعي در تاش براي خريد مايحتاج كودكان خود براي 
سال جديد تحصيلي هستند، اما برخي فروشندگان در بازاري 
كه دو سال به دليل كرونا خريد و فروشي نداشته است ، درصدد 
فروش كالا آن هم براي كسب سود بيشتر و جبران ضرر و زيان 
سال هاي گذش��ته هس��تند، به نوعي كه برخي فروشندگان با 
افزايش قيمت، خريد لوازم التحرير را براي مردم با مش��كاتي 

روبه رو ساخته اند. 
موسي فرزانيان، رئيس اتحاديه فروشندگان لوازم التحرير با تأكيد 
بر اينكه افزايش قيمت لوازم التحرير نسبت به ساير كالاها بسيار 
ناچيز بوده اس��ت، گفت: بايد قبول كنيم بعد از دو سال خريد و 
فروش لوازم التحرير رونق پيدا كرده است و توليدكنندگان در اين 
شراط سعي در توليد بيش��تر و تأمين نياز بازار دارند اما افزايش 

قيمت ها نسبت به دو سال گذشته چشمگير نيست. 
وي با اعام اينك��ه در كالاهاي مختلف افزاي��ش قيمت ها از 1۰ 
تا ۳۰ درصد بوده اس��ت، افزود: عمده كالاهاي بازار توليد داخل 
هس��تند. ما در مداد، تراش، پاك كن و خودكار توانمندي بسيار 
بالايي داريم و در اين كالاه��ا واردات چنداني صورت نمي گيرد، 
اين موضوع نشان مي دهد توليدكننده داخلي سهم قابل توجهي 
از بازار را به خود اختصاص داده است اما در برخي از كالاها مانند 
ماژيك س��اخت داخل وجود ندارد و اين كالاها از محل واردات 

تأمين مي شوند. 
.............................................................................................................................

 وعده اتمام ۲۵۰ هزار واحد مسكن مهر 
تا پايان سال

معاون مس�كن و س�اختمان وزی�ر راه و شهرس�ازي با اش�اره به 
برنامه اتم�ام ۲5۰ هزار واحد مس�كن مهر گفت:بخش�ي از تورم 
5۰ درصدي س�ال هاي گذش�ته به دلیل فعال نبودن مسكن بود. 
به گزارش تس��نيم، هادي عباسي با اش��اره به اينكه بخش��ي از تورم 
5۰ درصدي سال هاي گذشته به دليل فعال نبودن مسكن بود، اظهار 
كرد: تاكنون مقام معظم رهبري بر موضوع مس��كن تا اين حد صريح 
مطالبه گري نكرده بودند، بنابراين تاش خواهيم كرد مشكات بخش 

مسكن را براي مردم برطرف كنيم. 
وي افزود: برخي معتقدند با توجه به امكانات موجود مي توان مشكل 

مسكن كشور را حل كرد و مسكن را به نقطه مطلوبي رساند. 
وي با تأكيد بر ضرورت راه اندازي رشته اقتصاد زمين و مسكن در كشور 
گفت: اقتصاد زمين و مسكن پيچيده، دشوار و چندوجهي است. معتقدم 

با رونق بخش مسكن مي توان اقتصاد كشور را نجات داد. 
قائم مقام وزير راه در طرح نهضت ملي مسكن بيان كرد: تاش مي كنيم 
بار وزير راه و شهرسازي را در حوزه مسكن س��بك و خيالش را كمي 
آس��وده كنيم. همچنين تاش خواهيم كرد با انسجام وهمدلي پروژه 

عظيم طرح نهضت ملي مسكن را به نتيجه برسانيم. 
عباسي  با بيان اينكه در تاشيم انسجام وزارت راه و شهرسازي را 
حفظ كنيم، يادآور شد: متأسفانه هنوز 25۰ هزار واحدمسكوني 
مهر ناتمام در كش��ور وجود دارد. در برنامه است تا اين 25۰ هزار 
واحد باقي مانده مس��كن مهر را تا پايان س��ال به اتمام برسانيم 
و پرونده مسكن مهر را ببنديم و بتوانيم نش��اط و اميدواري را به 

جامعه برگردانيم.

درخواست براي کاهش قيمت چادر مشكي 
با اختصاص يارانه

کاربران س�امانه »ف�ارس من« ب�ا انتقاد از گران�ي پارچه چادر مش�كي 
عنوان کردند که دولت با اختصاص یارانه قیمت تمام ش�ده چادر مشكي 
را کاه�ش دهد و ب�ا این اق�دام در حف�ظ حجاب ب�ه بانوان کم�ک کند. 
به گزارش فارس، كاربران سامانه »فارس من« با ثبت پويشي با عنوان »قيمت 
گران چادر مشكي را كاهش دهيد« عنوان كردند كه اگر چه پوشش چادر براي 
بانوان حجاب برتر به شمار مي رود، اما هزينه خريد چادر مشكي بسيار گران 
است، لذا خانواده هايي كه داراي چند فرزند دختر چادري هستند براي خريد 
پارچه چادر مشكي يا چادر مشكي با مشكل روبه رو مي شوند. آنها همچنين 
عنوان كردند كه در يك جامعه اسامي نبايد قيمت پارچه يا چادر مشكي گران 
باشد. بر اين اساس، كاربران سامانه »فارس من« از مسئولان خواستند يارانه اي 
را براي خريد چادر مشكي يا پارچه چادر اختصاص دهند و با اختصاص يارانه 
به پارچه چادر مشكي قيمت  تمام شده را كاهش دهند و با اين اقدام در حفظ 
حجاب برتر به بانوان كمك كنند. كاربران س��امانه »فارس من« همچنين از 
دولت و مجلس خواستند حمايت هاي خود را از حجاب زيباي اسامي به شكل 
ملموس نشان دهند و از انحصار واردات و توليد پارچه چادر مشكي جلوگيري 
كنند. عليرضا حائري، عضو هيئت مديره جامعه متخصصان نساجي در رابطه 
با دلايل گراني پارچه چادر مشكي به فارس گفت: صنايع نساجي مواد اوليه 
مورد نياز خود را با قيمت هاي نزديك به قيمت هاي جهاني تأمين مي كنند كه 

عاملي براي افزايش قيمت چادر مشكي شده است. 
.............................................................................................................................

 احتمال پرداخت معوقات بازنشستگان
در چند قسط

یک کارشناس حوزه کار با اشاره به صدور احكام بازنشستگان تأمین 
اجتماعي از احتمال پرداخت معوقات حقوق در چند قسط خبر داد. 
حميد نجف در گفت وگو با ايسنا اظهار كرد: طبق وعده داده شده، صدور 
احكام حقوق بازنشس��تگان و مس��تمري بگيران تأمين اجتماعي بايد در 
ش��هريور ماه اتفاق بيفتد و بحثي در آن نيست. احكام صادره در خصوص 
حقوق ها بر اساس نرخ جديد و از شهريور ماه اعمال خواهد شد، منتها در 
خصوص معوقات، با توجه به آنكه افزايش ۳۸درصدي س��اير سطوح بايد 
از ابتداي سال لحاظ شود، طبعاً مبلغ پرداختي را بالا خواهد برد و ممكن 

است پرداخت آن براي دولت سخت باشد. 
وي ادامه داد: از شهريور ماه حقوق بازنشس��تگان بر اساس احكام جديد 
پرداخت مي ش��ود، ولي طبق صحبت هايي كه ش��نيده ايم، قرار نيس��ت 
بخشي از معوقات شهريور ماه پرداخت شود، بلكه دولت مابه التفاوت اين 
افزايش را با توجه به منابع صندوق هاي بازنشستگي در دو يا سه قسط به 
حساب بازنشستگان واريز خواهد كرد و كل معوقه يا بخشي از آن در مهر 
ماه پرداخت خواهد شد. اين كارشناس حوزه كار با بيان اينكه اگر افزايش 
۳۸درصدي ساير سطوح از ابتداي س��ال صورت مي گرفت، بازنشستگان 
شيريني اين افزايش را زودتر مي چشيدند، اظهار كرد: صرف نظر از تبعاتي 
كه تأخير تصويب افزايش حقوق بازنشستگان داشت و موجب تشويش و 
نگراني خاطر بازنشستگان ش��د، اگر اين افزايش همان ابتداي سال اتفاق 
مي افتاد، بخش��ي از هزينه هاي مازاد بازنشس��تگان را پوش��ش مي داد و 

مي توانستند شش ماهه اول سال را با خيال راحت تري سپري كنند. 
نجف درباره واگذاري س��هام بانك رفاه كارگران نيز گفت: صندوق تأمين 
اجتماعي يك سازمان عمومي غيردولتي و متعلق به كارگران و كارفرمايان 
اس��ت و بانك رفاه كارگران به عنوان بانك زيرمجموع��ه آن به كارگران و 
كارفرمايان و بازنشستگان تعلق دارد، لذا معتقدم مالكيت بانك رفاه دولتي 
نيست و نبايد دخل و تصرف دولتي در آن صورت گيرد. وي افزود: صندوق 
تأمين اجتماعي صددرصد خصوصي اس��ت و منابع آن از محل واريز حق 
بيمه هاي كارگ��ران و كارفرمايان اس��ت. اين صن��دوق زيرمجموعه هاي 
متعددي مثل شستا دارد، بنابراين بدون اذن و اجازه كارگران و كارفرمايان 
قابل واگذاري نيست. اين كارشناس حوزه كار تصريح كرد: در طول دهه ها 
هر جا كه س��ازمان تأمين اجتماعي دچار مشكل شده اس��ت، بانك رفاه 
كارگران بخشي از اين مشكات را حل كرده تا سازمان به مسير خود ادامه 
دهد، لذا اگر اين بانك را از تأمين اجتماعي بگيريم، ديگر چيزي در چنته 
نخواهد داشت. نجف در پايان هرگونه دست اندازي به بانك رفاه كارگران 
را موجه ندانست و گفت: بانك رفاه كارگران منبع مالي مؤثر براي سازمان 
تأمين اجتماعي است، لذا اگر دولت مي تواند به منابع اندوخته اين سازمان 

اضافه كند، در غير اين صورت نبايد به منابع بانك دست اندازي كرد. 
.............................................................................................................................

در حاشیه جلسه دولت مطرح شد
 توصيه رئيس بانک مرکزي به مردم 

براي تسهيل دريافت ارز اربعين
رئیس بانک مرکزي ب�ه زوار اربعین توصیه کرد ب�راي جلوگیري از 
ازدحام، جهت دریافت ارز اربعین به بانک ها و نه صرافي ها مراجعه کنند. 
به گزارش ايسنا، علي صالح آبادي در حاش��يه جلسه روز گذشته هيئت 
دولت در جمع خبرنگاران در پاس��خ به اين پرس��ش كه برنامه اي براي 
افزايش مراكز توزيع ارز زوار اربعين وجود دارد يا نه اظهار كرد: انتظار بر 
اين است كه مردم فقط به صرافي ها مراجعه نكنند. ما الان بانك ها را هم 
مشخص كرده ايم. قباً پنج بانك بود، الان 21 بانك شده است كه اسامي 
آنها هم اعام شده، بنابراين مردم به بانك ها مراجعه كنند، نه به صرافي ها 
چون باعث ازدحام مي شود. وي افزود: ما اين امر را تسهيل هم كرديم، به 
اين معنا كه اگر سرپرست خانوار براي اعضاي خانوارش بخواهد ارز اربعين 
را دريافت كند، مراجعه يك نفر كفايت مي كند. در مورد دينار هم ميزاني 

از كشور عراق وارد شده، آن هم از فردا توزيع خواهد شد. 
رئيس كل بانك مركزي يادآور شد: در مبادي مرزي لزوماً اگر افراد ارز هم 
نداشته باشند، ما دستگاه هاي خودپردازي در استان هاي ايام، كرمانشاه 
و خوزس��تان را از 2۰۰هزار تومان به 5۰۰هزار توم��ان افزايش داديم تا 
چنانچه ريال ه��م دريافت كنند، بتوانند در عراق اس��تفاده كنند، چون 
معمولاً ريال هم در عراق قابل استفاده است. صالح آبادي در پاسخ به اين 
پرسش كه اتصال بانك مركزي به پنجره ملي خدمات چه زماني تكميل 
مي شود، گفت: ما تا آخر شهريور هر قسمت از بانك مركزي را كه به پنجره 

ملي خدمات متصل نشده است، حتماً متصل مي كنيم. 
.............................................................................................................................

۸۰ هزار گذرنامه موقت در پست
مدیرعامل ش�رکت ملي پس�ت جمه�وري اس�امي ایران ب�ا ارائه 
توضیحاتي درب�اره چگونگي فرایند رس�اندن گذرنام�ه و گذرنامه 
موقت به دس�ت زائ�ران اربعین حس�یني گفت: در س�اعات پایاني 
سه شنبه شب حدود ۸۰ هزار گذرنامه موقت به دست ما رسید و بعد از 
دسته بندي از  روند ارسال آنها به استان هاي مختلف آغاز شده است. 
به گزارش ايسنا، محمود ليائي ديروز در يك مصاحبه راديويي با بيان اينكه در 
اين ايام شاهد افزايش و ازدحام تقاضا براي صدور گذرنامه هستيم و اين خود 
باعث مي شود روند صدور زمانبر باشد، افزود: از موقعي كه گذرنامه ها به دست 
ما مي رسد، تاش مي كنيم آنها را در سريع ترين زمان ممكن به دست زائران 
اربعين حسيني برسانيم و بر اساس برنامه ريزي انجام شده براي اين ايام، اين 

مرسوله در شهر تهران در عرض 2۴ساعت به دست زائران مي رسد. 
وي ادامه داد: در اس��تان هاي همجوار تهران اين روند ۴۸س��اعت به طول 
مي انجامد و در استان هاي غيرهمجوار تهران ۷2ساعت است. گرچه همچنان 

تاش كرده و مي كنيم كه اين مدت زمان كوتاه تر باشد. 
اين مقام مسئول در پست با بيان اينكه در ساعات پاياني سه شنبه شب، حدود 
۸۰ هزار گذر نامه موقت به دست ما رسيد و بعد از تقسيم بندي آنها ارسال آنها 
را به استان هاي مختلف آغاز كرده ايم، افزود: در پست گلوگاهي براي معطلي 
كارها وجود ندارد و ما به محض اينكه مرس��وله به دست مان برسد، تاش 

مي كنيم در اسرع وقت اين محصول به دست متقاضي برسد.
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مدیرعامل ش�رکت تولید نیروي برق حرارتي 
گف�ت: نیروگاه ه�اي حرارت�ي کش�ورمان 
از زم�ان ش�روع ب�ه کار دول�ت ت�ا مردادماه 
امس�ال بیش از ۳4۸ میلیارد کیلووات ساعت 
ان�رژي تولی�د کرده ان�د ک�ه ای�ن می�زان 
تولی�د س�الانه نیروگاه ه�اي حرارت�ي در 
تاری�خ صنع�ت ب�رق بي س�ابقه بوده اس�ت. 
به گ��زارش تس��نيم، عبدالرس��ول پيش��اهنگ، 
مديرعامل ش��ركت توليد نيروي برق حرارتي در 
نشس��تي خبري اظهار داشت: ش��اهد ثبت چهار 
ركورد جديد در صنعت برق حرارتي كش��ورمان 
هستيم. ظرفيت نيروگاه هاي حرارتي از شهريورماه 
سال گذشته تاكنون ۴هزار و ۳۰6 مگاوات افزايش 
يافته اس��ت كه اين رقم از طريق احداث 2۰ واحد 
جديد نيروگاهي به ظرفيت ۳ هزار و2۷1 مگاوات 
و ارتقاي توان و رف��ع محدوديت توليد 2۸6 واحد 
نيروگاهي موجود به ظرفيت  ه��زار و ۳5 مگاوات 
به دست آمده اس��ت. مديرعامل ش��ركت توليد 
نيروي ب��رق حرارتي تصري��ح ك��رد: پروژه هاي 
سنكرون شده در اين بازه زماني شامل  واحدهاي 
گازي نيروگاه هاي هنگام، پاسارگاد قشم، ميانرود، 
آريان زنجان)دو واحد(، ايران ال ان جي)سه واحد(، 
مهت��اب كوير)دو واحد(، ش��هيد باكري و مقياس 
متوسط زاهدان)دو واحد( بوده است. همچنين در 
اين مدت واحد بخ��ار نيروگاه هاي جهرم، هريس، 
اروميه، چابهار، بعثت پارس جنوبي، غرب كارون و 

عسلويه به بهره برداري رسيده است. 
پيشاهنگ با تأكيد بر اينكه ظرفيت نيروگاه هاي 
حرارتي با اجراي اين پروژه ها از مرز ۷2 هزار مگاوات 
عبور كرده است، ادامه داد: بر اساس برنامه ريزي 
صورت گرفت��ه ب��ا س��نكرون  واحده��اي جديد 
نيروگاه هاي دوكوهه، راشد تربت حيدريه، فولاد 
بوتيا، زاهدان۳ و فردوسي، ميزان افزايش ظرفيت 
نيروگاه هاي حرارتي به حدود 5 هزار و ۳5۷ مگاوات 

خواهد رسيد. وي افزود: به اين ترتيب با احتساب 
تمامي اقدامات صورت گرفته در بخش صنعت برق 
حرارتي و انرژي هاي تجديدپذير، ميزان افزايش 
ظرفيت نيروگاه هاي ايران طي يك سال اخير به 
رقم 6 هزار مگاوات مورد اشاره در برنامه هاي وزير 
نيرو رسيده كه در تاريخ صنعت برق كشورمان اين 

ميزان افزايش ظرفيت بي سابقه بوده است. 
مديرعامل شركت برق حرارتي با تأكيد بر اينكه 
ركورد تعمي��رات نيروگاهي در پيك تابس��تان 
امسال شكسته شده اس��ت، گفت: امسال براي 
نخس��تين بار ح��دود ۹۴ هزار م��گاوات برنامه 
تعميرات و آماده س��ازي نيروگاه هاي حرارتي را 
پيش از شروع پيك مصرف برق تابستان به پايان 
رس��انديم تا در زمينه تعمي��رات نيروگاهي نيز 

ركورد جديدي را به ثبت برسانيم. 
پيش��اهنگ اضافه كرد: انجام بموقع برنامه هاي 
تعميراتي و آماده س��ازي اي��ن  واحدها موجب 

شد ضريب آمادگي نيروگاه هاي حرارتي كشور 
از مرز ۹۸درص��د عبور كن��د و در روزهاي اوج 
مصرف برق كش��ور ش��اهد توليد برق پايدار و 
مطمئن براي مش��تركان سراس��ر كشور و عدم 
تكرار تجربه تلخ خاموشي هاي چند سال اخير 

در فصل تابستان باشيم. 
وي يادآور ش��د: همچني��ن در جري��ان برنامه 
تعميرات نيروگاه ه��اي حرارتي حدود 1۴۰ هزار 
قطعه مورد نياز نيروگاه ها ب��راي تكميل فرايند 
تعميرات از جمله پره ه��اي توربين  گازي، روتور 
توربين بخار، كنترل توربي��ن گازي و تجهيزات 

ابزار دقيق بومي سازي شده است. 
مديرعام��ل برق حرارت��ي اف��زود: نيروگاه هاي 
حرارتي كشورمان از زمان ش��روع به كار دولت 
س��يزدهم)نيمه مردادماه 1۴۰۰( ت��ا مردادماه 
امس��ال بيش از ۳۴۸ ميليارد كيلووات س��اعت 
انرژي توليد كرده اند كه اين ميزان توليد سالانه 

نيروگاه ه��اي حرارت��ي در تاري��خ صنعت برق 
بي سابقه بوده است. 

وي ادام��ه داد: از س��وي ديگر پي��رو تفاهمنامه 
وزارتخانه هاي ني��رو و صمت ب��ه منظور احداث 
نيروگاه ه��اي حرارت��ي توس��ط صناي��ع، پروژه 
س��اخت واحد گازي جديد نيروگاه شهيد باكري 
س��منان نيز در دس��تور كار گرفت و متخصصان 
داخلي كشورمان در گروه مپنا توانسته اند فرايند 
نصب و راه اندازي يك واحد گازي اين مجموعه را 

در مدت زمان هشت ماه به پايان برسانند. 
پيشاهنگ تأكيد كرد: به طور معمول بازه زماني 
س��اخت چنين واحدهايي ح��دود 12 تا 1۴ماه 
اس��ت كه با اين اقدام ركورد جديدي در پروسه 
س��اخت  واحدهاي نيروگاهي به نام كش��ورمان 

ثبت شده است. 
مديرعامل برق حرارتي با اش��اره به برنامه هاي 
صنعت برق حرارتي براي پيك تابس��تان س��ال 
آينده گفت: بر اساس برنامه ريزي صورت گرفته 
از نيمه ش��هريورماه امس��ال برنام��ه تعميرات 
نيروگاه هاي حرارتي آغاز خواهد شد. به منظور 
افزايش آمادگي اين  واحدها براي توليد برق پايدار 
تابستان س��ال آينده بيش از 1۰۷ هزار مگاوات 
برنامه تعميراتي در قالب ۷۳5 پروژه در دستور 
كار قرار گرفته است تا پيش از شروع پيك مصرف 
برق تابستان سال آينده بتوانيم تمامي واحدهاي 
توليد برق حرارتي كشور را با آمادگي حداكثري 
در مدار توليد داشته باشيم. وي افزود: همچنين 
براي تأمي��ن برق پايدار پيك تابس��تان س��ال 
آينده مقرر ش��ده اس��ت ظرفيت نيروگاه هاي 
كش��ور 6 هزار مگاوات افزايش ياب��د كه بيش از 
۳ هزار و 5۰۰ مگاوات از اي��ن ظرفيت مربوط به 
نيروگاه هاي بخش خصوصي و دولتي اس��ت و 
مابقي آن توسط نيروگاه هاي صنايع، تجديدپذير 

و توليد پراكنده محقق خواهد شد.

ركورد چهارگانه در صنعت برق حرارتي
  گزارش 2

رئیس بنیاد ملي     خبر کوتاه
گندمكاران ایران 
گفت: قیمت خرید تضمیني گندم در شوراي 
قیمت گ�ذاري در تاریخ ۳۰تیرماه مش�خص 
شده است اما با توجه به ماحظاتي که وجود 

داشت، اعام نشد. 
 عطاءالله هاش��مي، رئيس بنياد ملي گندمكاران 

ايران در گفت وگو با تسنيم اظهار داشت: قيمت 
خريد تضميني گندم در شوراي قيمت گذاري در 
تاريخ ۳۰ تيرماه مشخص شده است اما با توجه به 

ماحظاتي كه وجود داشت، اعام نشد. 
وي افزود: با توجه به اينكه در اوج فصل برداشت 
بوديم و امكان ورود دلال ها براي خريد و نگهداري 
گندم سال قبل وجود داشت، مقرر شد اين موضوع 

تا پايان فصل زراعي اعام نشود. رئيس بنياد ملي 
گندمكاران اي��ران ادام��ه داد: رئيس جمهور در 
مراسم آغاز س��ال زراعي جديد نيز اعام كرد كه 
قيمت گندم در هفته جاري اعام خواهد شد و به 
نظر مي رسد نرخ اين محصول امروز يا فردا توسط 

خود وزير جهاد كشاورزي اعام شود. 
وي تصريح كرد: قيمت خريد تضميني گندم كه 

به زودي اعام مي شود، قطعي است اما در صورتي 
كه اتفاق غيرمنتظره اي مانند جنگ اوكراين رخ 
دهد، قابلي��ت تجديدنظر دارد. هاش��مي گفت: 
قيمت گندم در س��ال زراعي   1۴۰1- 1۴۰۰ به 
دليل جنگ اوكراين و بالا رفتن قيمت ها در بازار 
بيش از تورم تعيين شد اما نرخ امسال نيز متناسب 

با تورم موجود در جامعه است.

قيمت خريد تضميني گندم در سال زراعي جديد متناسب با تورم تعيين شد

امیر  حسامی نژاد  |   تسنیم


